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In June, 2012, on the 11th Beijing National Party Congress, it was 

clearly listed as Beijing’s aim over the next five years for per capita GDP 

to reach $20,000. The thesis, based on the latest levels of income fixed in 

accordance with per capita GDP levels from World Bank, divides the 

economic development of Beijing since the reform and opening up to the 

outside into four phases, “Low Income, Lower Middle Income, Upper 

Middle Income, and High Income” and also conducts a segmental 

research. Furthermore, combining major factors influencing per capita 

GDP, it focuses on analyzing the dynamics of population, prices, 

industrial structure, etc. in each phase. At present, Beijing has broken 

through $10,000 in per capita GDP. It has entered a new phase in 

economic development. It has slowed down a bit in economic growth, 

while has strengthened in the stability. The thesis makes factor 

decompositions on dollar values of per capita GDP, and makes 

predictions through gray model, GM(1,1) established with data from the 

year 2000 to 2011 in Beijing: Beijing will realize its aim, for per capita 

GDP to reach $20,000 in 2017; residential population will be kept in a 

very low growth rate, with a tendency towards balance; the exchange 

rates won’t change a lot with gradual maturity of foreign exchange 
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management and the appreciation will decrease gradually, which will 

have weaker and weaker influence on dollar values of per capita GDP; it 

will be the key for Beijing to reach $20,000 in per capita GDP whether it 

will enter a stable period on economic growth, strengthen the pulling 

effect of consumption, realize double-wheel drive on technique and 

culture, and keep constant and stable development of its national 

economy. 
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主要学术成果： 

——论文报告类：《北京市金融街发展评价研究初探》获得了第

十四次统计科学讨论会论文评比二等奖；《国际金融危机在北京实体

工业经济中的蔓延和深化》，获得了北京市十五次统计科学讨论会论
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文评比二等奖和“义乌杯”全国优秀论文一等奖，刊登于《数据》杂

志 2010 年 6 月刊；《北京民生问题调查及评价研究》刊登在 2010 年

11 月的《北京调研》上，并收录进《2011 年北京市经济社会统计报

告》；《中国发达城市现代化评价指标体系研究》相关论文刊登于《数

据》杂志 2011年 9月刊、《调研世界》（统计核心类杂志）2011年 12

月刊；《北京市人口老龄化现状以及日本的启示》、《北京市城镇居民

收入与经济发展的适度性协调增长研究》分获北京市十六次统计科学

讨论会的二等和青年优秀论文奖。 

——参与课题项目：2006 年国家社科基金项目《中国地方政府

绩效评估统计方法及应用研究-以北京市地方政府为例》。北京市哲学

社科“十一五”规划项目《北京市区域功能定位及评价体系研究》、

《北京市主体功能区分类绩效评价和政绩考核指标体系研究》、重点

课题《北京市城镇居民收入与经济协调增长研究》（鉴定等级良好）。

2009-2010年度北京市哲学社科规划基地项目《北京市宏观经济预警

预测体系研究》（获优秀课题）。国家统计局 2009 年重点课题《中国

发达城市现代化评价指标体系研究》（获得北京市第十一届优秀统计

科研成果评比课题类一等奖，国家第十一届全国统计科研优秀成果三

等奖）。2008-2012 年国家社会科学基金项目《建立有助于低收入群

体的亲贫困增长收入分配制度研究》。2012年北京市政府统计系统科

研立项重点课题、2012 年北京市哲学社科规划项目、市委研究室课

题《北京人均 GDP超 1万美元后经济社会发展趋势研究》（在研项目）。

2010 年教育部人文社会科学研究规划基金项目《收入分布视角下的

低收入群体分享经济增长成果的问题研究》（在研项目）。 

 

 

 


